

**The special meeting for the Council of Five Rivers was held in the Council Chambers.**

**PRESENT**

Mayor		Martina "Tina" Beers
Councillors	At Large	William "Billy" Flanagan
	At Large	Katelyn "Katie" Robertson
	Ward 1	Karen Campbell
	Ward 2	Michael "Mike" Robertson
	Ward 3	Kelly Pidgeon
	Ward 4	Elaine Warren
Assistant Clerk		Nathalie Elward

**CALL TO ORDER**

The mayor called the meeting to order at 6:00 p.m.

**APPROVAL OF THE AGENDA**

Moved: Katelyn Robertson | Seconded: William Flanagan  
That the agenda be approved. MOTION CARRIED.

**DISCLOSURES OF CONFLICT OF INTEREST**

No conflicts of interests were declared.

**CLOSED MEETING**

Moved: William Flanagan | Seconded: Kelly Pidgeon  
That Council enter into a closed session to discuss the Agenda item 4.a) HR matters at 6:02 p.m.  
MOTION CARRIED. No public guests present.

Moved: Karen Campbell | Seconded: William Flanagan  
To adjourn the closed meeting and the open portion of the meeting reconvene at 7:15 p.m. MOTION CARRIED.

**NEW BUSINESS**

**a) HR Matters**

Discussions and suggestions were held regarding a selection committee for the new Five Rivers CAO. The following motions were introduced;

Moved: Kelly Pidgeon  
To refer to a committee and to postpone discussions related to the selection committee process to obtain additional information. No second, MOTION DEFEATED.

*Cont...*

**La réunion extraordinaire du Conseil de Five Rivers a été tenue à la salle du Conseil.**

**PRÉSENTS**

Maire :		Martina «Tina» Beers
Conseiller(ère)s	Général	William «Billy» Flanagan
	Générale	Katelyn «Katie» Robertson
	Quartier 1	Karen Campbell
	Quartier 2	Michael «Mike» Robertson
	Quartier 3	Kelly Pidgeon
	Quartier 4	Elaine Warren
Greffière adjointe		Nathalie Elward

**OUVERTURE DE LA RÉUNION**

La maire ouvre la réunion à 18 h.

**ADOPTION DE L'ORDRE DU JOUR**

Proposée: William Flanagan | Appuyée: Elaine Warren  
Que l'ordre du jour soit accepté. MOTION ADOPTÉE.

**DIVULGATIONS DE CONFLIT D'INTÉRÊTS**

Aucun conflit d'intérêts n'est déclaré.

**RÉUNION À HUIS CLOS**

Proposée : William Flanagan | Appuyée : Kelly Pidgeon  
Que le Conseil se réunisse à huis clos pour discuter du point 4.a) Questions de ressources humaines de l'ordre du jour à 18 h. MOTION ADOPTÉE. *Aucun membre du public n'est présent.*

Proposée : Karen Campbell | Appuyée : William Flanagan  
D'ajourner la réunion à huis clos et de reprendre la partie ouverte de la réunion à 19 h 15. MOTION ADOPTÉE.

**AFFAIRES NOUVELLES**

**a) Questions de ressources humaines**

Des discussions, y compris des suggestions, ont eu lieu au sujet d'un comité de sélection pour le nouveau DG de Five Rivers. Les motions suivantes ont été présentées;

Proposée: Katelyn Robertson | Appuyée: Karen Campbell  
Que les discussions relatives au processus de création d'un comité de sélection soient portées devant un comité et reportées afin d'obtenir des informations supplémentaires. Il n'y a pas de second, MOTION REJETÉE.

*Suite...*

**NEW BUSINESS**

*a) HR Matters (Cont.)*

Moved: Katelyn Robertson | Seconded: Elaine Warren

WHEREAS there is no hiring policy in place for the new municipality of Five Rivers;

WHEREAS in the absence of policies, the Department of Local Government and Local Government Reform has instructed municipalities to refer to policies already in place within the municipality;

WHEREAS the Village of Rexton Employee Handbook states;

*22(4) Selection Committee*

- a) For management positions, a selection committee is put together that includes;
  - i) A member of Municipal Council, preferably the councillor responsible for the domain of the position;
  - ii) The general manager or his/her delegate;
  - iii) A member of a committee that is part of the job's domain;

WHEREAS the vacant position is that of CAO;

WHEREAS there is no councillor responsible for the domain of the position;

WHEREAS there is no CAO/general manager or their delegate;

WHEREAS the Mayor provides leadership to Council;

WHEREAS the Mayor is Chair of the Five Rivers HR Committee;

WHEREAS the Deputy Mayor is also a member of the Five Rivers HR Committee and has sat on previous selection committees for the general manager of the Village of Rexton;

WHEREAS the CEO of the Kent Regional Service Commission has offered to sit on the selection committee;

WHEREAS the CEO of the KRSC has much experience in municipal government, local government affairs and human resources and has sat on the last two selection committees for the general manager of the Village of Rexton;

BE IT THEREFORE RESOLVED that Mayor Beers, Deputy Mayor Warren and CEO Paul Lang sit on the selection committee for the position of Five Rivers CAO, and make a recommendation to Council of their selection.

Voted unanimously against, MOTION FAILED.

**AFFAIRES NOUVELLES**

*a) Questions de ressources humaines (suite)*

Proposée: Katelyn Robertson | Appuyée: Elaine Warren

ATTENDU QU'il n'y a pas de politique d'embauche en place pour la nouvelle municipalité de Five Rivers ;

ATTENDU QUE, en l'absence de politiques, le ministère des Gouvernements locaux et de la Réforme des gouvernements locaux ont demandé aux municipalités de se référer aux politiques déjà en place au sein de la municipalité ;

ATTENDU QUE le manuel d'employé du Village de Rexton stipule ce qui suit ;

*22(4) Comité de sélection*

- a) En ce qui concerne les postes de direction, un comité de sélection est mis en place ;
  - i) Un membre du conseil municipal, de préférence le conseiller responsable du portefeuille du poste ;
  - ii) Le directeur général ou son délégué ;
  - iii) Un membre d'un comité qui fait partie du domaine du poste ;

ATTENDU QUE le poste vacant est celui de DG ;

ATTENDU QU'il n'y a pas de conseiller assigné au portefeuille du poste ;

ATTENDU QU'il n'y a pas de DG ou son délégué ;

ATTENDU QUE la maire assure le leadership du conseil municipal ;

ATTENDU QUE la maire est présidente du comité des ressources humaines de Five Rivers ;

ATTENDU QUE la maire suppléante est aussi un membre du comité des ressources humaines de Five Rivers et qu'elle a siégé sur les comités de sélection précédentes pour le directeur général du Village de Rexton ;

ATTENDU QUE le premier dirigeant de la Commission de services régionaux de Kent a offert de siéger au comité de sélection ;

ATTENDU QUE le premier dirigeant de la CSRK a une vaste expérience en administration municipale, en affaires gouvernementales locales et en ressources humaines et qu'il a siégé aux deux derniers comités de sélection pour le directeur général du Village de Rexton ;

IL EST DONC RÉSOLU que la maire Beers, la maire suppléante Warren et le premier dirigeant Paul Lang siègent au comité de sélection pour le poste de DG de Five Rivers, et soumettent une recommandation au conseil quant à leur sélection.

Votée à l'unanimité contre, MOTION REJETÉE.

**NEW BUSINESS**

*a) HR Matters (Cont.)*

Moved: Elaine Warren

To amend the previous failed motion by adding and omitting specific language, such as, including an additional council member to the proposed selection committee and selecting an approved third party. No second, MOTION FAILED.

*At 7:45 p.m., Councillor Flanagan excused himself from the meeting due to a prior engagement.*

The process for a selection committee remains under question. All members of Council will review the application submissions. However, it was agreed to participate in a blind recruitment, removing bias from the hiring process by redacting candidates identifying information. Council will discuss submissions on September 1. The next step will depend on applications; an extension may be deemed necessary if no qualified candidates are identified.

**The date of the next Regular Council Meeting will be held on Tuesday, September 12, 2023 at 6:00 p.m.**

**ADJOURNMENT**

Moved: Karen Campbell | Seconded: Katelyn Robertson  
That the meeting adjourned at 7:56 p.m.  
MOTION CARRIED.

**AFFAIRES NOUVELLES**

*a) Questions de ressources humaines (suite)*

Proposée : Elaine Warren

De modifier la motion précédente, qui avait été rejetée, en ajoutant et en omettant certains passages, notamment l'ajout d'un membre du conseil au comité de sélection proposé et la sélection d'une partie extérieure approuvée. Il n'y a pas de second, MOTION REJETÉE.

*À 19 h 45, le conseiller Flanagan s'est excusé de la réunion en raison d'un autre rendez-vous.*

La question de la création d'un comité de sélection n'est toujours pas réglée. Tous les membres du Conseil examineront les candidatures. Toutefois, il a été décidé de participer à un processus de recrutement à l'aveugle, en cachant des informations qui pourraient identifier les candidats qui pourraient mener à des préjugés inconscients. Le Conseil examinera les candidatures le 1er septembre. L'étape suivante dépendra des candidatures ; une extension pourrait être jugée nécessaire si aucun candidat qualifié n'est identifié.

**La date de la prochaine réunion ordinaire du Conseil se tiendra le mardi 12 septembre 2023 à 18 h.**

**ADJOURNEMENT**

Proposée: Karen Campbell | Appuyée: Katelyn Robertson  
Que la réunion soit levée à 17 h 56.  
MOTION ADOPTÉE

---

**Mayor | Martina Beers | Maire**

---

**Assistant Clerk | Nathalie Elward | Greffière adjointe**